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شناسایی ۳۵۸ بیمار جدید کرونا در کشور
بنابر اعلام وزارت بهداشت، طی یک شبانه روز ۳۵۸ بیمار کووید- ۱۹ در کشور 
شناسایی شدند و متاسفانه پنج بیمار نیز جان خود را از دست دادند.به گزارش 
ایسنا، از روز ۱ اسفندماه  تا روز ۲ اسفند ماه ۱۴۰۱ و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، ۳۵۸ بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ در کشور شناسایی و ۱۹۴ نفر 
از آنها بســتری شدند.مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۵۶۷ 
هزار و ۱۶۱ نفر رسید.متاسفانه در طول ۲۴ ساعت، ۵ نفر از بیماران کووید۱۹ 
در کشــور جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری، به 
۱۴۴ هزار و ۸۱۷ رسید.خوشبختانه تا روز ۲ اسفند ماه ۷ میلیون و ۳۳۸ هزار و 
۸۶۵ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند.۲۸۸ نفر از 
بیماران مبتلا به کووید-۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت 
مراقبت قرار دارند.تا روز ۲ اســفند مــاه ۵۵ میلیون و ۲۱۶ هزار و ۴۳ آزمایش 
تشــخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.تا روز ۲ اسفند ماه ۶۵ میلیون 
و ۲۰۰ هــزار و ۴۷۵ نفــر دوز اول، ۵۸ میلیون و ۵۹۴ هزار و ۲۸۲ نفر دوز دوم 
و ۳۱ میلیون و ۶۳۲ هزار و ۴۹۸ نفر، دوز ســوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق 
کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱۵۵ میلیون و ۴۲۷ هزار 
و ۲۵۵ دوز رســید.در حال حاضر هیچ شهرستانی در وضعیت قرمز نیست، یک 
شــهر در وضعیت نارنجی، ۹۰ شــهر در وضعیت زرد و ۳۵۷ شهر کشور نیز در 

وضعیت آبی قرار دارند.

پیش بینی وزش باد شدید در تهران
بر اســاس اعلام اداره کل هواشناسی اســتان تهران، وضعیت جوی این استان 
صاف تا کمی ابری همراه با وزش باد شــدید و احتمال وقوع بهمن پیش بینی 
می شــود.به گزارش ایسنا، با بررسی نقشه های هواشناسی، تصاویر ماهواره ای و 
خروجی الگوهای پیش یابی عددی طی چند روز آینده وضعیت جوی اســتان 
تهران آســمان صاف تا کمی ابری گاهی همراه بــا وزش باد و تا روز جمعه)۵ 
اســفند( در بعضی ساعات همراه با وزش باد شــدید و در ارتفاعات با توجه به 
افزایش نســبی دما با احتمال ســقوط بهمن پیش بینی می شود.از جمعه شب 
در ارتفاعات اســتان بارش پراکنده دور از انتظار نیســت و روند افزایش نسبی 
دما تا روز پنجشــنبه ) ۴ اســفند( و کاهش نسبی دما تا روز شنبه ) ۶ اسفند( 
در سطح اســتان مورد انتظار است.براساس این گزارش، آسمان تهران امروز)۳ 
اسفند( کمی ابری همراه با وزش باد و گاهی وزش باد شدید با حداقل دمای ۴ 
و حداکثر دمای ۱۵ درجه سانتیگراد و در روز پنجشنبه )۴ اسفند( صاف از بعد 
از ظهر وزش باد و گاهی وزش باد شدید با حداقل دمای ۴ و حداکثر ۱۵ درجه 

سانتیگراد پیش بینی می شود.

حذف ۸۰۰۰ نفر از فهرست بیمه تاکسیرانان
مدیرکل امور بیمه شــدگان ســازمان تامین اجتماعی از پالایش فهرست بیمه 
رانندگان تاکســی خبر داد و گفت: در بخش رانندگان، بیمه حدود ۸۰۰۰ نفر 
حذف شــده است. بنابراین ۸۰۰۰ نفر از پشت نوبتی ها جایگزین می شوند. این 
فهرست جدید دریافت شده و همکاران ما در حال پالایش هستند.مهدی شکوری 
در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به پالایش فهرست بیمه شدگان اقشار خاص از 
جملــه رانندگان اظهارکرد: معمولا در زمینه پالایش فهرســت بیمه رانندگان، 
ســازمان راهداری و شهرداری ها چه درون شــهری و برون شهری به ما کمک 
و اســامی افراد من غیرحق را اعلام می کنند.وی افــزود: به این ترتیب به ازای 
هر تعدادی که از فهرســت خارج کردیم عینا افراد جدید را جایگزین می کنیم.
مدیرکل امور بیمه شدگان سازمان تامین اجتماعی با بیان اینکه براساس آخرین 
اطلاعات، در بخش رانندگان، بیمه حدود ۸۰۰۰ نفر حذف شــده اســت گفت: 
بنابراین ۸۰۰۰ نفر از پشــت نوبتی ها جایگزین می شــوند. این فهرست جدید 
دریافت شــده و همکاران ما در حال پالایش هستند.شکوری ادامه داد: تطبیق 
اطلاعات به منظور مشخص شــدن عدم تداخل سوابق در حال انجام است. در 
مســیری که تعریف شده اگر تداخل وجود نداشــته باشد، ما دیگر محدودیتی 
برای پوشــش افراد جدید نداریم. این کار در حال انجام، اما تدریجی اســت و 
اینکه یک باره بخواهیم همه را انجام دهیم شدنی نیست. البته که همکاران ما در 
سازمان شهرداری ها و ... هم ملاحظاتی دارند و پالایش های آنها با کنترل های 
خاصی انجام می شــود زیرا وقتی یک نفر را از سیستم بیمه ای خارج می کنند، 

باید پاسخگو باشند.

هوشمندسازی تابلوهای راهنمایی و رانندگی
 در کلانشهرها

رئیس پلیس راهور فراجا از برنامه ریزی برای هوشمند شدن تابلوهای راهنمایی 
و رانندگی خبر داد.ســردار ســید کمال هادیانفر در گفت وگو با ایســنا، درباره 
استفاده از تابلوهای هوشمند راهنمایی و رانندگی در معابر و تاثیر آن بر ترافیک 
گفت: هوشمندســازی و استفاده از دانش روز یکی از مواردی است که در پلیس 
راهنمایی و رانندگی آغاز شــده که از جمله آن می توان به اجرای طرح کروکی 
الکترونیک، اســتفاده از پهپاد در مدیریت ترافیک، ارائه خدمات شماره گذاری و 
تعویض پلاک به شکل برخط و ... اشــاره کرد. در همین راستا هوشمندسازی 
تابلوهــای راهنمایی و رانندگی در معابر جزو مواردی اســت که فاز اول آن در 
کلانشهرها در دستورکار پلیس راهنمایی و رانندگی و دیگر دستگاه های مسئول 
قرار گرفته است.وی با بیان اینکه تهران در استفاده از تابلوهای هوشمند پیشتاز 
بوده اســت، گفت: علاوه بر تهران در اصفهان، شــیراز، مشهد و ... نیز اقدامات 
قابل توجهی انجام شــده و البته اقداماتی نیز باقی مانده که باید انجام شــود.
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فراجا درباره اینکه آیا اســتفاده از چراغ های 
ال ای دی در تابلو نیز مورد توجه قرار خواهد گرفت یا خیر، گفت: از این چراغ ها 
نیز استفاده از خواهد شد، در بحث هوشمندسازی تابلوهای راهنمایی و رانندگی 
باید مواردی مانند امکان به روزرسانی برخی از تابلوها در شرایط متفاوت مد نظر 
قرار بگیرد و به عنوان مثال بتوان سرعت مجاز را با توجه به وضعیت ترافیک در 
مسیرها به رانندگان اعلام کرد.هادیانفر ادامه داد:  همچنین این تابلوها باید دید 
روز و دید شــب را کامل کند و به گونه ای باشــد که درتمام ساعات روز قابلیت 
رویت از ســوی رانندگان را داشــته باشــد و بتواند به صورت هوشمند به آنان 
اطلاع رســانی کند. وی درباره تاثیر استفاده از این تابلوها بر ترافیک نیز گفت: 
قطعا هوشمندشــدن تابلوها تاثیر زیادی در مدیریت ترافیک و حتی جلوگیری 
از تصادفات خواهد داشــت و این موضوع است که دستورکار پلیس راهنمایی و 
رانندگی قرار داشــته و ما آن را دنبال می کنیم و امیدواریم که امکان توسعه و 

گسترش آن با سرعت بیشتری انجام شود.

با همکاری نیروهای اعزامی شهرداری منطقه یک  
کمپ ویژه زلزله زدگان در خوی احداث شد

کمپ ویژه زلزله زدگان خوی با آماده سازی و برپایی ۱۰۰چادر اسکان و خدمات 
رســانی و ارائه تســهیلات لازم به حادثه دیدگان احداث شد.به گزارش روابط 
عمومی شهرداری منطقه یک، سید مهدی صباغ شهرداراین منطقه ضمن ابراز 
تســلیت و همدردی با خانواده های کشته شدگان زلزله خوی و مجروح شدن 
تعدادی از هموطنانمان اعلام کرد: در این حادثه بیش از ۴۰ نیروی شــهرداری 
این منطقه در دو گروه ۲۰ نفره به مناطق زلزله زده خوی اعزام شــدند که طی 
آن با آماده ســازی و تسطیح زمین، برق کشی، نورپردازی، حصارکشی و تامین 
امنیت، در حدود ۱۳۰ خانوار آسیب دیده از زلزله اسکان داده شدند.او افزود: ۳ 
کامیون محموله کمک به زلزله زدگان از منطقه یک به خوی اعزام شد و در کنار 
آن تهیه غذای گرم، تحویل وسایل گرمایشی، راه اندازی سرویس های بهداشتی 
مجهز به آبگرم، برگزاری کلاس های ورزشــی و آموزشی آمادگی در برابر زلزله 
و ... برای کودکان و نوجوانان، توزیع لوازم و تحریر، برپایی جشن مبعث و ... نیز 

برای اسکان داده شدگان این کمپ اجرا شد.

دستور استاندار تهران برای تهیه »اطلس معادن« استان
استاندار تهران بر تهیه اطلس معادن و تعیین تکلیف معادن راکد استان تاکید 
کرد.به گزارش ایسنا،علیرضا فخاری در جلســه شورای معادن استان تهران با 
بیان اینکه معادن باید مهم ترین مؤلفه جلوگیری از اصراف منابع کشــور باشد، 
اظهار داشت: در راستای تعیین وضعیت و برآورد معادن استان، با بهره گیری از 
نظر نخبگان، اطلس معادن اســتان تهران تهیه شود. وی ادامه داد: نقش دولت 
در عرصــه معادن کنترل، ارزیابی و راهنمایی اســت، در این زمینه ضابطه مند 
کردن واگذاری معادن و تعیین تکلیف معادن راکد اولویت دارد. براساس گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی استانداری تهران، استاندار تهران خاطرنشان کرد: معادن باید 
با خارج شدن از انحصار، به متخصصان و فارغ التحصیلان این رشته واگذار شد 

تا مبتنی بر نگاه علمی و کارشناسی پیش رود.

اخبار کوتاه
مدیرکل دفتر متوسطه دوم نظری وزارت آموزش و پرورش:

سهمسوابقتحصیلیدرکنکور۱۴۰۴به۶۰درصدمیرسد

مدیرکل حریم شهر تهران:

برخی ارگان ها حریم پایتخت را به چشم درآمدزایی نگاه می کنند

رئیس سازمان غذا و دارو تشریح کرد

چرایی مخالفت با توسعه داروخانه های دولتی

ثبت کشوری اطلاعات بیماران مسلول 

انستیتو پاستور به دنبال تولید واکسن سل

مدیرکل دفتر متوسطه دوم نظری وزارت آموزش و پرورش 
اظهارکرد: سهم سوابق تحصیلی در کنکور ۱۴۰۴ شامل پایه 
یازدهم و دوازدهم خواهد بود و به ۶۰ درصد قطعی می رسد.

به گزارش ایسنا، عباس سلطانیان درمورد مصوبه سهم ۴۰ 
تا ۶۰ درصدی ســوابق تحصیلی در کنکور سه سال آینده 
گفت: طبق مصوبه ۸۴۳ شــورای عالی انقلاب فرهنگی در 
سال گذشته و مصوبه ۸۵۵ و ۸۶۳ سال ۱۴۰۱ که به تمامی 
مدارس کشور ابلاغ شده، کنکور به صورت نقطه ای در یک 
روز برگزار نخواهد شــد.وی اعمال قطعی ســوابق تحصیل 
دانش آموزان را از مهم ترین تغییرات کنکور در این مصوبه 
عنوان کرد و افزود: منظور از سابقه تحصیلی دانش آموزان در 
کنکور، نمرات دروس عمومی و تخصصی دوره دوم متوسطه 
است که امتحانات آن به شیوه نهایی و سراسری و تشریحی 

برگزار می شود نه امتحانات داخلی.
سلطانیان اضافه کرد: در حال حاضر پایه دوازدهم تحصیلی 
در رشته ریاضی فیزیک ۱۱ عنوان درس نهایی دارد، رشته 
علوم تجربی ۱۰ عنوان، رشــته علوم انســانی ۱۱ عنوان و 
رشــته علوم و معارف اســلامی هم ۱۱ عنوان درس نهایی 
دارند که همه این درس ها با ضرایب تعیین شــده از سوی 

وزارت آموزش و پرورش جزو سوابق تحصیلی دانش آموزان 
محســوب می شــوند و در کنکور ۱۴۰۲ نیز ســهم سوابق 
تحصیلی دانش آموزان فقط شامل پایه دوازدهم ۴۰ درصد 

است.
مدیرکل دفتر متوســطه دوم نظری، سهم سوابق تحصیلی 
دانش آموزان در کنکور ۱۴۰۲ را فقط شامل پایه دوازدهم و 
۴۰ درصد اعلام کرد و گفت: سهم سوابق تحصیلی در دوره 
بعد کنکور نیز مربوط به پایه دوازدهم خواهد بود.سلطانیان 
اظهار کرد: تأثیر ســوابق تحصیلی در سال ۱۴۰۳ از ۴۰ به 
۵۰ درصد افزایش پیدا می کند و در کنکور سال ۱۴۰۴ نیز 
این سهم به ۶۰ درصد قطعی و شامل پایه یازدهم و دوازدهم 
می رسد و ســوابق تحصیلی در کنکور ۱۴۰۵ نیز شامل هر 
ســه پایه دهم، یازدهــم و دوازدهم خواهــد بود.این مقام 
مســئول هدف اصلی از این کار را تدریجی کردن پذیرش 
در دانشــگاه ها و کاهــش اضطراب داوطلبــان و خانواده ها 
عنوان کرد و گفت: طبق بخشــنامه ای که به دبیرســتان ها 
ابلاغ کردیم، فردی که ســابقه تحصیلی دارد به شرط فارغ 
التحصیلی می تواند یک بار دیگر نســبت به ترمیم و ارتقای 
نمرات خود و شــرکت در امتحانات نهایی اقدام کند.وی در 

مصاحبه با رادیو گفت وگو یادآور شــد: دانش آموزی که در 
رشــته ریاضی فیزیک تحصیل می کند اما قصد شرکت در 

آزمون گروه علوم انسانی را دارد باید سوابق تحصیلی مرتبط 
با گروه علوم انسانی را برای خود تولید کند.

مدیرکل حریم شــهر تهران با بیان این که استانداری در ۶ 
سال گذشته از ابلاغ طرح راهبردی مدیریت حریم تهران به 
فرمانداری ها ممانعت کرده است، گفت: در ۱۰ ماهه نخست 
سال ۱۴۰۱ در حریم شــهر تهران، از ۷ هزار و ۴۵۵ مورد 
ساخت وســاز غیرمجاز جلوگیری شده و همچنین در یک 
هزار و ۶۶۴ مورد از این ساخت وســازها نیز رفع اثر صورت 
گرفته اســت.به گزارش خبرنگار ایلنــا، در دهه های اخیر 
محدوده یک هزار و ۳۲۷ کیلومتر مربعی حریم شهر تهران 
از آســیب های متعددی رنج برده است؛ از ساخت وسازهای 
غیرمجاز گرفته تــا تغییر کاربری اراضی، واگذاری زمین ها 
به اشــخاص حقیقی و حقوقی، توسعه شهرهای اقماری در 
اطراف پایتخت، اســتقرار صنایع و کارخانجات، گســترش 
حاشیه نشینی در مناطق فقیرنشین و ویلاسازی های متعدد 
در بخش های خوش آب وهوا. این در حالی است که در این 
مدت، اختلافات گوناگونی بین شــهرداری تهران با برخی 
دســتگاه های اجرایی درباره نحوه اعمال مدیریت در حریم 
پایتخت وجود داشته و تمام این مسائل باعث شده است که 
آسیب های اجتماعی، اقتصادی و محیط زیستی حریم تهران 
به خود شهر تهران و شــهروندان آن وارد شود و تهرانی ها 
بخصوص ســاکنان محــلات مجاور حریم را با مشــکلات 
مختلفی مواجه کند. در این میان به نظر می رسد تعارضات 
بین مدیریت شــهری تهران و نهادهای متولی شــهرها و 
روســتاهای اطراف پایتخت و اختلافاتی که از گذشته بین 
شهرداری تهران با اســتانداری و دستگاه ها دیگر پیرامون 
نحــوه تصمیم گیری درباره حریم تهــران و کاربری اراضی 
واقع شــده در آن وجود داشته اســت، به مشکلات موجود 
در حریم شــهر تهران دامن زده اســت و اجرایی نشــدن 
دستورالعمل های قانونی مربوط به حریم پایتخت بخصوص 
طرح ابلاغ شده توسط شــورای عالی شهرسازی و معماری 
ایران تحت عنوان »طرح مدیریت راهبردی حریم تهران«، 
به همراه واگذاری اراضی موجود در حریم پایتخت توســط 
برخی دســتگاه های اجرایی، تجاوز به حریم تهران از سوی 
برخی ســودجویان با ساخت وسازهای غیرقانونی و در یک 
کلام، چشم داشتن بعضی افراد و نهادها به محدوده گسترده 
حریم شهر تهران، همگی به مشکلات امروز حریم پایتخت 

دامن زده اســت. به همین جهت با توجه به انبوه مسائل، 
چالش ها، مقررات و برنامه های اجراشده و اجرانشده مربوط 
به حریم پایتخت در سال های گذشته، با علی اکبر فسایی، 
مدیرکل حریم شهر تهران به گفت وگو نشستیم که مشروح 
این گفت وگو در دو بخش منتشر می شود. فسایی در ابتدای 
بخش نخست اظهارات خود به خبرنگار ایلنا گفت: وسعت 
حریم شهر تهران یک هزار و ۳۲۷ کیلومتر مربع است، این 
در حالی اســت که طبق قانون باید برای هر شهر بین سه 
تا پنج برابر مساحت محدوده شهری حریم قائل شویم، اما 
در شهر تهران با توجه به وجود شهرهای اقماری در اطراف 
پایتخت، این نسبت رعایت نشده است. همچنین در حریم 
شــهر تهران براســاس ضوابط قانونی مربوط به تقسیمات 
کشوری و سایر مقررات موجود در این خصوص، تعارضاتی 

بین شهرداری و استانداری تهران وجود دارد. 
وی افزود: براســاس قانون تقسیمات کشوری، شهرداری ها 
فقــط متولی رســیدگی به بخــش مرکزی حریم شــهر 
خود هســتند که این مســاله در تهران شــامل محدوده 
بســیارکوچکی می شود و متاســفانه این قانون، استثنایی 
برای کلانشــهرها بخصوص پایتخت قائل نشده است، اما با 
توجه به مشــکلاتی که در ســال های اخیر به دلیل همین 
تعارضات قانونی در حریم تهران و ســایر کلانشهرها ایجاد 
شده است، در حال حاضر شــهرداری پایتخت با همکاری 
برخی شــهرداری های دیگر، به دنبال حل مشکلات قانونی 
مربوط به حریم کلانشــهرها اســت. این مقام مسئول در 
شهرداری تهران با بیان این که براساس قانون فعلی، عمدتا 
فقط بخش شــرقی حریم پایتخت جــزو حیطه اختیارات 
شــهرداری تهران محسوب می شــود، عنوان کرد: در حال 
حاضر در بخش شــرقی حریم پایتخت که به طور کامل در 
اختیار شهرداری قرار دارد، میزان وقوع تخلفات نزدیک به 
صفر است، زیرا شهرداری در این محدوده به شدت در حال 
جلوگیری از ساخت وسازهای غیرمجاز و برخورد با متخلفان 

و سودجویان است. 
ایــن در حالی اســت که مــا در جنوب و جنــوب غرب 
تهران تعارضاتی را در مســائل مربوط بــه حریم پایتخت 
بــا فرمانداری های مختلف بخصــوص فرمانداری های ری، 

اسلامشهر و شهرقدس داریم. البته براساس تعاملاتی که در 
این دوره از مدیریت شهری با استانداری تهران برقرار شده 
اســت، امیدواریم در آینده نزدیک شاهد رفع این تعارضات 
و همگرایی بیشتر بین دستگاه های اجرایی با شهرداری در 

تصمیم گیری های مربوط به حریم تهران باشیم. 
فســایی در بخش دیگری از صحبت هایــش به ابلاغ طرح 
راهبردی شورای عالی شهرســازی و معماری ایران درباره 
مدیریت حریم پایتخت در ســنوات گذشــته اشاره کرد و 
گفت: در طرح جامع شــهر تهران که ســال ۸۶ ابلاغ شد، 
برای پایتخت بیــش از ۵ هزار و ۹۰۰ کیلومتر مربع حریم 
در نظر گرفته شده بود و آنچه که اکنون به عنوان مساحت 
یک هــزار و ۳۲۷ کیلومتر مربعی حریم تهــران از آن یاد 
می شــود، محدوده ای اســت که در حال حاضر در اختیار 
شهرداری تهران قرار دارد. این در حالی است که در اسفند 
۹۲ شورای عالی شهرسازی و معماری ایران براساس طرح 
جامع شــهر تهران، طرح راهبردی مدیریت حریم تهران را 
تصویب کرد و در تیرماه ۹۵ نیز همین شــورای عالی این 
طرح را به شهرداری و استانداری تهران ابلاغ کرد. این مقام 
مسئول در شهرداری پایتخت با بیان این که در شش سال 
گذشته طرح مدیریت راهبردی حریم تهران هنوز اجرایی 
نشده است، عنوان کرد: شهرداری پایتخت طرح راهبردی 
مدیریت حریم تهران را به زیرمجموعه های خود ابلاغ کرده 
است، اما متاسفانه استانداری تهران در شش سال گذشته از 

ابلاغ این طرح به فرمانداری ها ممانعت کرده است.
 این اقدام استانداری به بروز تعارضات مربوط به تقسیمات 
کشوری در حریم تهران دامن زده است، زیرا براساس طرح 
راهبردی مدیریــت حریم پایتخت مصوبه شــورای عالی 
شهرســازی و معماری ایران، صیانــت از حریم یک هزار و 
۳۲۷ کیلومتر مربعی پایتخت در اختیار شــهرداری تهران 
است، اما استانداری با استناد به قانون تقسیمات کشوری، 
مدیریت بخش هــای زیادی از حریم تهــران را در اختیار 

گرفته و حاضر به پذیرش مدیریت شهرداری نیست. 
وی در ادامه تاکید کرد: در حال حاضر هم موضع شهرداری 
تهــران به لحاظ قانونی و براســاس مصوبه شــورای عالی 
شهرسازی و معماری صحیح است و هم موضع استانداری 

با قوانین جاری کشــور منطبق است. تا زمانی هم که این 
مشکل قانونی رفع نشــود، تعارضات موجود بین نهادهای 
مختلف دربــاره حریم پایتخــت و شــهرهای اطراف آن 
برطرف نخواهد شــد. فســایی با تاکید بر ممانعت برخی 
افراد از رفع مشــکلات قانونی موجــود درباره حریم تهران 
در ســال های گذشــته گفت: به نظر می رسد که سال های 
متمادی برخی افراد هم در زیرمجموعه شهرداری تهران و 
هم در زیرمجموعه های استانداری، تمایلی به رفع مشکلات 
قانونی و از بین رفتن تعارضات موجود درباره حریم پایتخت 
نداشتند، زیرا اساسا هرچقدر فضا غبارآلودتر باشد، عده ای 
از افراد در خارج از سیســتم می توانند با ســوء استفاده از 
تعارضات موجود به انتفاع مالی بیشتری دست پیدا کنند. 
البته در حال حاضر شــهرداری تهــران به تعاملات خوبی 
با اســتانداری دست پیدا کرده اســت و امیدواریم بتوانیم 
تعارضات موجود را در راســتای حفــظ حریم پایتخت به 
حداقل برســانیم.  مدیرکل حریم شهر تهران ادامه داد: در 
راستای همین تعاملات، در ماه های اخیر جلسات مختلفی 
با حضور اســتاندار، شــهردار و فرماندار تهران و همچنین 
رئیس کل دادگستری استان، معاون وزیر راه و شهرسازی، 
معاون وزیر جهاد کشــاورزی و معاونان مختلف استانداری، 
شــهرداری و فرمانداری برگزار شــده است. همه ما در این 
جلســات تلاش کرده ایم که بتوانیم بــرای رفع تعارضات 
موجود در حریم تهران به راه حل ها و برنامه های مناســبی 
دست پیدا کنیم. البته متاســفانه برخی ارگان ها به حریم 
پایتخت به چشــم درآمدزایی نگاه می کنند و این نوع نگاه 
به تشدید مشکلات موجود در حریم تهران دامن زده است. 
وی در پایــان تصریح کرد: براســاس نتایج جلســاتی که 
شهرداری با سایر دستگاه های ذی نفع در مساله حریم شهر 
تهران برگزار کرده، قرار است در آینده یک کارگروه، کمیته 
یا کمیســیون مشــترک برای تصمیم گیری درباره مسائل 
حریم پایتخت تشکیل شود و تمام دستگاه ذی مدخل شامل 
اســتانداری، فرمانداری، جهاد کشاورزی، راه و شهرسازی، 
شهرداری تهران و شهرداری های شهرهای اطراف پایتخت 
در آن کمیته حضور داشته باشند تا بتوانند تصمیمات کلان 

و یکپارچه ای را برای حریم شهر تهران اتخاذ کنند. 

رئیس ســازمان غذا و دارو با اشــاره بــه وضعیت صادرات 
داروهای ایرانی، در عین حال درباره برخی درخواست هایی 
مبنی بر تاســیس داروخانه های دولتی، گفــت: در کل با 
سیاســت توســعه داروخانه های دولتــی مخالفیم؛ چراکه 
داروخانه بخش خصوصــی نمی تواند بــا داروخانه دولتی 
رقابت کند.دکتر ســید حیــدر محمــدی در گفت وگو با 
ایســنا، درباره وضعیت صادرات داروهای ایرانی، گفت: اگر 
شــرکت های دارویی ما قوی باشند و بتوانند صادرات انجام 
دهند، نقدینگی خوبی عایدشان می شود. زیرا پول صادرات 
نقد اســت. در حال حاضر دارویی که کشــورهای دیگر به 
کشور ما صادر می کنند، پولش را نقد دریافت می کنند. ما 
هم زمانیکه صادرات انجــام دهیم، می توانیم پولش را نقد 

دریافت کنیم.
وی بــا بیان اینکه تقویت صــادرات داروهای ایرانی به نفع 
کشور اســت، گفت: شرکت های داروســازی ما باید همت 
کرده و صادرات را تقویت کنند. البته مشکل شرکت ها هم 
این است که اعلام می کنند آنقدر توان نقدینگی مان پایین 
است که حتی نمی توانیم ماده اولیه برای تامین بازار داخلی 

تهیه کنیم، بنابراین صادرات هــم نمی توانیم انجام دهیم.  
محمدی با بیان اینکه شــرکت های داروسازی که صادرات 
داشتند، نقدینگی شان را از طریق صادرات تامین می کنند، 
گفت: در حال حاضر هم باید ابتدا نقدینگی شان تامین شود 
تا رشــد کنند و بعد به دنبال صادرات روند و خودشــان از 
محل فروش شــان نقدینگی کسب کنند. زیرا صادرات نرخ 
ثابتی ندارد و از محل ارز و درآمد حاصل از صادرات شــان 

می توانند، نقدینگی شان را تامین کنند.
محمــدی در ادامه درباره تاســیس داروخانه های دولتی و 
برخی درخواســت ها در این باره، گفــت: آیین نامه قانونی 
مــاده ۲۰ داروخانه ها اعلام می کند که تاســیس داروخانه 
دولتی فقــط در مراکز درمانی یعنی بیمارســتان ها مجاز 
اســت که ما هم به بیمارســتان ها مجوز تاسیس داروخانه 
ارائه می دهیم. برای بخش خصوصی هم داروخانه می دهیم، 

اما به شرطی که یک موســس داروساز معرفی کند.وی با 
بیان اینکه در کل با سیاســت توسعه داروخانه های دولتی 
مخالفیم، گفت: زیرا هــر داروخانه دولتی در تهران ممکن 
است حداقل ۵۰ تا ۱۰۰ داروخانه خصوصی را از دور خارج 
کند و در شهرســتان ها هر داروخانه دولتی، اقتصاد ۲۰ تا 
۳۰ داروخانه خصوصی را فلج می کند. زیرا داروخانه دولتی 
توان مالی خوبی دارد، امــا داروخانه خصوصی این توان را 
ندارد و مجبور به رقابت اســت،  امــا نمی تواند با داروخانه 
دولتی رقابت کند و رقابت غیرمنصفانه ای اســت. بنابراین 
خواهش مان این اســت که دولتی ها درخواســت داروخانه 
نکنند؛ چراکه مخالفــت می کنیم. مگر اینکه بخش دولتی 
بخواهد در جای دورافتاده ای  داروخانه دولتی تاسیس کند 

و بخش خصوصی در آنجا سرمایه گذاری نکرده باشد.
وی درباره وضعیت داروخانه های منتخب نیز گفت: هرچیزی 

باید نظام تشــویق و تنبیه داشته باشد. نباید با داروخانه ای 
که شلخته است، داروی درست و حسابی ندارد، داروهایش 
تاریخ می گذرانند، آزادفروشی کرده و نسخه مردم را درست 
نمی پیچد، گران می فروشد و ... با داروخانه ای که تمیز است 
و حرمت ارباب رجوع را نگه می دارد، داروهایش مرتب است 
و نســخه های مردم را مطابق با دســتورالعمل ها به صورت 
بیمه ای محاســبه می کند، به صورت یکسان برخورد کرد. 
ما داروخانه ها را امتیازبندی کردیم اما امتیازبندی تنها که 
جواب نمی دهد و به اصطلاح بی مایه فتیر اســت و فایده ای 
ندارد. بنابراین باید تشویق و تنبیه داشته باشید. در نتیجه 
داروخانــه ای که امتیاز پایین دارد، ســهمیه اش را کاهش 
داده و به داروخانه با امتیاز بالا ســهمیه اضافه می دهیم. بر 
این اســاس داروخانه های با امتیاز بالا، همان داروخانه های 
منتخب می شــوند کــه در رنکینگ ما امتیاز بــالا دارند.

محمدی با بیان اینکه بنابراین لیست داروخانه های منتخب 
امکان تغییر و به روزرسانی بر اساس امتیاز داروخانه ها دارد، 
گفت: در حال حاضــر ۱۵۰۰۰ داروخانه داریم که نزدیک 

۲۰۰۰ داروخانه منتخبند.  

برای کنترل بیماران سل باید سیستمی در نظر گرفته شود 
که بیماران مشکوک به سهولت به آزمایشگاه و درمان صحیح 
دسترسی داشته باشند. در این زمینه بخش سل و تحقیقات 
ریوی انستیتو پاستور ایران در سال ۱۳۳۸ پایه گذاری شد. 
به گزارش ایســنا، این بخــش از قدیمی ترین و مهم ترین 
مراکز تشــخیصی و مطالعاتی بیماری سل در کشور است 
که در طول بیش از ۶۰ سال گذشته نقش مهمی در کنترل 
این بیماری در ایران داشــته اســت.این بخش با پذیرش 
سالانه ده ها بیمار مشکوک به سل و فعالیت های خدماتی، 
تشخیصی و تحقیقاتی و نیز همکاری بین المللی، منطقه ای 
و کشوری به بیماریابی هدف دار مبتنی بر استراتژی سازمان 
جهانی بهداشــت کمک می کند.تجهیزات آزمایشــگاهی 
تخصصی بیماری سل، آزمایشگاه های استاندارد اتاق تمیز، 
آزمایشگاه تشــخیصی روتین ســل و بانک های میکروبی 
ســویه های توبرکلوزیس حساس و مقاوم به دارو، بخشی از 
فعالیت های تخصصی ســخت افزاری و تجهیزات این بخش 
را تشــکیل می دهند.در این راســتا دکتر ابوالفضل فاتح _ 
رئیس بخش ســل و تحقیقات ریوی انستیتوپاستور ایران، 
درباره این مرکز، توضیح داد: بخش سل یکی از قدیمی ترین 
بخش های انســتیتو پاستور ایران اســت. با توجه به اینکه 
کشــور ایران در منطقه ای قرار گرفته است که همسایگان 
ما مخصوصا افغانســتان، عراق و تاجیکستان شیوع بالایی 
از بیماری ســل دارند به همین دلیل با توجه به اینکه برای 
ورود و خروج اتباع این کشــورها محدودیت زیادی نداریم 

کنترل بیماری سل در کشور مشکل تر شده است.
او بــا تاکید بر اینکه یکی از کارهــای خیلی مهمی که در 
این بخش از انستیتو پاستور انجام می شود، بیماریابی است، 
اظهار کرد: تمام بیمارانی که به بخش سل مراجعه می کنند 

توسط سیستم پیگیری دنبال می شوند و اطلاعات بیماران 
به صورت آنلاین وارد و ثبت می شود. علاوه بر این، یکی از 
همکاران ما در مرکز بهداشــت هر روز برای بررسی موارد 
مثبت مراجعه می کنند. تمام مواردی که مثبت می شود به 
مرکز بهداشــت معرفی می شوند و درمان رایگان در اختیار 
تمام بیماران مثبت قرار می گیرد.عضو هیئت علمی انستیتو 
پاستور ایران، ادامه داد: وزارت بهداشت سامانه ای را طراحی 
کرده اســت که کلیه آزمایشگاه های ســل به این سامانه 
متصل هستند و تمام بیماران، اطلاعات شان در این سامانه 
به صورت روزانه ثبت شــده و از طریق وزارت بهداشــت و 
دانشگاه های علوم پزشــکی کشور با استفاده از این سامانه 

پیگیری می شوند.
وی با بیان اینکه به طور کلی هدف اصلی بخش ســل بعد 
از خدمت رســانی به بیماران، پیشگیری و کنترل بیماری 
ســل در بین افراد جامعه اســت، تصریح کرد: با توجه به 
سیاستی که انستیتو پاستور ایران و وزارت بهداشت دارند، 
طبق تعرفه ســالانه که تعیین می کنند و برای ما ارســال 
می کنند، ما هزینه تشخیص را دریافت می کنیم اما با توجه 
به اینکه بیماری ســل بیماری افراد کمتر برخوردار است، 
ما تخفیف بســیار ویژه به بیمــاران نیازمند می دهیم.  وی 
افزود: نمونه گیری معمول برای آزمایش ســل، ســه نمونه 
خلط صبحگاهی است؛ یعنی در سه روز متوالی باید نمونه 
به ما ارجاع شود، بعد از اینکه ما آزمایش را انجام دادیم سه 
تا جواب به بیمار می دهیم و بعد از مشــخص شدن جواب 
آزمایش کشت، نتیجه آن هم برای بیماران ارسال می شود. 
در حال حاضر با اشــراف خوب دانشگاه های علوم پزشکی 
و هدایت خوب معاونت بهداشــتی وزارت بهداشت و مرکز 
بیماری سل و جذام، بیماری سل نسبتا کنترل شده است 

و اکنون به نظر می رسد که »مایکوباکتریوم های غیرسلی« 
روز به روز اهمیت بیشتری پیدا می کنند. 

این عضو هیئت علمی انستیتو پاستور ایران با اشاره به اینکه 
این مرکز دو فرآیند برای کنترل کیفی آزمایش هایی که در 
بخش سل انجام می شود، دارد، توضیح داد: به طور تصادفی 
چند نمونه همیشه استخراج می شود و دوباره آزمایش انجام 
می شود که دقت آزمایشات به طور کامل بررسی شود. یکی 
از تمهیــدات خیلی خوبی که وزارت بهداشــت در اختیار 
تمام آزمایشگاه ها قرار داده است، آزمایش »آنتی بیوگرام« 
و تعیین مقاومت دارویی اســت که با همکاری آزمایشگاه 
فراملی ســوئد و مرکز مدیریت بیماری هــای واگیر وزارت 
بهداشت به صورت ســالانه انجام می شود. خوشبختانه دو 
آزمایشگاه در کشور توانستند در دو سال متوالی گواهی آنها 
را با درجه عالی دریافت کنند که یکی از این آزمایشگاه ها، 
آزمایشگاه بخش سل و تحقیقات ریوی انستیتوپاستور ایران 
اســت.او تاکید کرد: یکی از معضلاتی که بیماری سل دارد 
این اســت که وقتی فرد به این بیماری مبتلا می شود باید 
به طور کامل و دقیق تشــخیص داده شده و تحت درمان 
و مراقبت قرار گیرد تا ســایرین را آلوده نکند. خانواده فرد 
مبتلا هم باید مورد بررســی و ارزیابی دقیق قرار گیرد؛ این 
امر یکی از پروتکل های اصلی سازمان جهانی بهداشت است.
وی افــزود: علاوه بر این آزمایــش مقاومت دارویی یکی از 
مهم ترین اهداف برنامه مراقبت بیماری سل است که ما هم 
ایــن توانایی را داریم که این آزمایش را برای کلیه بیماران 
انجام دهیم. بارها این اتفاق افتاده اســت که بیمار درمان 
موفقی نداشــته است و بعد از درخواســت پزشک از ما و 
بعد از ارســال نتایج آنتی بیوگرام، با موفقیت کامل درمان 

شده است.

بنابر اعلام روابط عمومی و امور بین الملل انستیتو پاستور 
ایران، او درباره اهــداف تحقیقاتی این مرکز نیز بیان کرد: 
طرح هایی که در بخش انجام می شود مرتبط با عفونت های 
»مایکوباکتریومی« است. برخی از همکاران ما در حوزه هایی 
نظیر مقاومت دارویی و ارتباط »میکروبیوتا« و عفونت های 
تنفســی به مطالعــه می پردازند. حــوزه کاری بنده نیز بر 
روی »مایکوباکتریم های غیرســلی« و »نوکاردیا« است که 
علاوه بر شناسایی این دسته از باکتری ها، مقاومت دارویی 
آنهــا را هم مورد بررســی قرار می دهیــم.وی درخصوص 
آزمایشگاه »تخلیص پروتئین سل«، گفت: کلیه روش های 
تحقیق برای شناســایی در این آزمایشــگاه انجام می شود 
و محققیــن ما در ایــن زمینه فعالیت هــای علمی زیادی 
کرده انــد و کاندیداهای خوبی برای تولید واکســن معرفی 
کرده اند. کارگاه های متعددی هم ســالانه در بخش ســل 
برگزار می شــود که خوشــبختانه اســتقبال خوبی از آنها 
می شــود. در این بخش، شش نفر عضو هیات علمی و ۱۳ 
نفر کارشناس آزمایشــگاه داریم که همگی در کنار هم به 
نظام سلامت کشــور خدمت رسانی می کنیم.وی در خاتمه 
ســخنان خود، اظهار کرد: تعامل بسیار خوبی هم در سطح 
ملی با آزمایشگاه مرجع و همکار مرجع کل کشور داریم و 
امیدواریم که همکاری های بین المللی بیشتر شود. تعاملات 
ما با ســازمان های بین المللی اکنون کمی کمرنگ شــده 
اســت ولی تمامی کارهایی که ما انجــام می دهیم مبتنی 
بر اســتراتژی ســازمان جهانی بهداشــت است. همچنین 
با آزمایشــگاه فرامنطقه ای نیز همکاری هایی داشــتیم که 
دوست داریم ادامه دار باشد. علاوه بر این موارد، طرح های 
تحقیقاتی فراملی در همکاری با مراکز سل بین المللی هم 

دنبال می شود.


